
 

 

  
     

 

 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

   

 
  

  
  

  
  

  
  

  
  

   
  

 
    

 

 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
  

  
  

  
  

  
 

 
 

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 1(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 
Instans 
Kommunstyrelsen 

Plats och tid: Kommunstyrelsens sessionssal, Stadshuset, måndagen den 3 oktober 2022 kl 14:00-14:18 

Ledamöter  
Ulf Olsson (S), ordförande 
Annette Carlson (M), förste vice ordförande 
Kerstin Hermansson (C), andre vice ordförande 
Ylva Lengberg (S) 
Anna Svalander (L) 
Tom Andersson (MP) 
Niklas Arvidsson (KD) 
Andreas Exner (SD) 
Per Carlsson (S) 
Martin Nilsson (M) 
Kristian Silbvers (SD) 
Stefan Lindborg (V) 
Mohamed Farah (S) 

Ersättare  
Lars-Gunnar Comén (M) 
Therése Björklund (S) 
Hasse Ikävalko (M) 
Björn Qvarnström (SD) 
Crister Spets (SD) 
Johan Wikander (L) 
Mattias Danielsson (C) 
Hans Gustavsson (KD) 
Maria Hyllstam (MP) 
Andreas Ekström (S) 
Anne Rapinoja (V) 

Övriga tjänstemän  
Magnus Widén, ekonomichef 
Susanne Bladh, finanschef 
Marie Ingvarsson, kommunikationschef 
Susanne Borssén Josefsson, strategisk IT-chef 
Helena Ruderfors, politisk sekreterare 
Anette Nordström, politisk sekreterare 
Petra Vainionpää, politisk sekreterare 
Mats Tolfsson, politisk sekreterare 
Caroline Persson, politisk sekreterare 
Svante Stomberg, stadsdirektör 
Jacob Ingvarsson, valhandläggare 
Anna Enochsson, valledare 

tjg för Malin Carlsson (S) 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

  
     

 

  

  

 

    
  

    
  

   
  
 
 
 

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 2(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

 

 

 

 

Justeringens plats och tid 
Stadshuset, Borås 

Tillkännagivande av protokoll 
Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 10 oktober 2022

Paragrafer §§ 364-378 

Underskrifter 

Ordförande (210124 20.07) ULF OLSSON - Mobilt BankID 
Ulf Olsson 

Justerare (191117 21.56) PER CARLSSON - Mobilt BankID 
Per Carlsson 

Sekreterare (220427 14.30) Anna Enochsson - Mobilt BankID
Anna Enochsson 

Inledning  
Sammanträdet inleds med presentation av nyanställd enhetschef på Strategisk IT, Susanne Borssén Josefsson, 
välkommen till Stadsledningskansliet och Ekonomistyrning. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

 
   

 
   

  
   

  
   

  
    

  
    

  
  

   
  

     
  

   
   

  
    

  
 

   
  

    
  

  
  

   
   

  
   

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 3(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

Ärendelista  
§ 364 

§ 366 Dnr KS 2022-006971.1.2.25 

§ 367 Dnr KS 2022-006961.1.2.25 

§ 368 Dnr KS 2022-005361.3.1.4 

§ 369 Dnr KS 2022-005351.3.1.4 

Val av justerare..................................................................................4 
§ 365 

Föredragning och ajournering ............................................................5 

Anmälningsärenden ...........................................................................6 

Delegationsbeslut ..............................................................................7 

Fullmakt för stadsjurister ....................................................................8 

Fullmakt att företräda kommunen inför hyres- och arrendenämnd......9 
§ 370 Dnr KS 2022-005331.2.3.2 

Undertecknande av handlingar för delegation för upptagande av lån 
m.m..................................................................................................10 

§ 371 Dnr KS 2022-003511.2.2.25 
Revidering av ägardirektiv för Industribyggnader i Borås AB............11 

§ 372 Dnr KS 2022-006033.1.2.2 
Försäljning av ca 25 000 kvm av Viared 5:1, kvarteret Vindtrycket, 
utmed Segloravägen i Viared ...........................................................13 

§ 373 Dnr KS 2021-009602.6.1.1 
Anslagsframställan Kristinegränd vård- och omsorgsboende...........14 

§ 374 Dnr KS 2022-006893.7.2.25 
Taxa för vård och omsorg om äldre och personer med 
funktionsnedsättning ........................................................................16 

§ 375 Dnr KS 2022-006003.3.3.0 
Återvinningstaxa - Kommunalt avfall 2023 .......................................17 

§ 376 Dnr KS 2022-005313.1.1.1 
Yttrande över planbesked för del av Norrmalm 1:1 och Blåvalen 10 18 

§ 377 Dnr KS 2020-001473.1.1.2 
Yttrande över planbesked för Norrmalm, kv. Marsken 1, 2, 3 och del 
av 10................................................................................................21 

§ 378 Dnr KS 2022-005293.1.1.1 
Yttrande över planbesked för Norrmalm, Marsken 11 ......................23 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2022-006893.7.2.25
https://2022-003511.2.2.25
https://2022-006961.1.2.25
https://2022-006971.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  

  
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 4(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

§ 364 

Val  av j usterare  

Kommunstyrelsens  beslut  
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Per Carlsson (S) med 
Therése Björklund (S) som ersättare. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

  

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 5(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

§ 365 

Föredragning och ajournering  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 14:05-14:15. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

       

   
 

 
 

   
 

 
 

   
 

 
  

 
 

  
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 6(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

§ 366 Dnr KS 2022-006971.1.2.25 

Anmälningsärenden  

Kommunstyrelsens  beslut  
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna. 

Sammanfattning  av ärendet  
1. 71. Protokoll från  styrelsemöte för Inkubatorn i Borås AB den 29 augusti 

2022. 
Dnr 2022-00031 

2. 70. Protokoll från styrelsemöte för Inkubatorn i Borås AB den 21 april 
2022. 
Dnr 2022-00031 

3. 68. Protokoll från styrelsemöte för AB Toarpshus den 30 augusti 2022 
Dnr 2022-00031 

4. Mötesanteckningar Borås Energi och Miljö AB 2022-08-23 
Dnr 2022-00034 

5. 7. Rapport om byggprojekt från Lokalförsörjningsnämnden 
Dnr 2022-00122 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2022-006971.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

        

 
 

 
 

  
 

 
  

 
 

  
 

 
  

 
 

  
 

 
  

 
 

 
    

   
 

 
  

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 7(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

§ 367 Dnr KS 2022-006961.1.2.25 

Delegationsbeslut  

Kommunstyrelsens  beslut  
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Sammanfattning  av ärendet  
1. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 

tjänstemän, löpnr 31. 2022 
Dnr 2022-00013 

2. Delegationsbeslut Valfrihet daglig verksamhet 2022/2023 Sanda Hem 
Dnr 2022-00652 

3. Delegationsbeslut Valfrihet daglig verksamhet 2022/2023 Bondgården 
Dnr 2022-00653 

4. Delegationsbeslut Valfrihet daglig verksamhet 2022/2023 Stallyckan i Mark 
Dnr 2022-00654 

5. Delegationsbeslut Valfrihet daglig verksamhet 2022/2023 Kamgarn 7H 
Dnr 2022-00655 

6. Delegationsbeslut Valfrihet daglig verksamhet 2022/2023 Primacura Media 
Dnr 2022-00656 

7. Delegationsbeslut: Ansökan om godkännande att bedriva daglig verksamhet 
inom Borås Stads valfrihetssystem. 
Dnr 2022-00374 

8. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 15 2022) - Delegation för 
likviditetsfrågor, placering kassan - upptagande av räntesäkring 
Dnr 2022-00008 

9. Delegationsbeslut Samrådsyttrande Fingersvampen 1, 2 och 3 
Dnr 2022-00451 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2022-006961.1.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

 
 

  
 

  
 

 
  

 
 

 
  

 
  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 8(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

§ 368 Dnr KS 2022-005361.3.1.4 

Fullmakt för stadsjurister  

Kommunstyrelsens  beslut  
Stadsjuristerna Lars-Olof Danielsson, Louise Mattus Streiby, Paulina Nilsson, 
Karin Adamsson och Anna Lidskog samt Upphandlingsjurist Rasmus 
Lundqvist eller den någon av dem sätter i sitt ställe ges fullmakt, att vid alla 
domstolar, exekutionssäten och övriga myndigheter iaktta, väcka, utföra, 
fullfölja och bevaka kommunens talan samt ta emot delgivningar och anta eller 
förkasta förlikningsförslag. 

Stadsjuristerna samt Upphandlingsjuristen eller den de sätter i sitt ställe får 
också, där de med stöd av denna fullmakt för talan i mål och ärende, uppbära, 
motta och kvittera betalningar och säkerheter. 

Stadsjuristerna samt Upphandlingsjuristen eller den de sätter i sitt ställe får 
utom domstol iaktta och bevaka kommunens rätt när den är ifrågasatt. Denna 
fullmakt gäller till och med 2023 års utgång. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

 
  

 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 9(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

§ 369 Dnr KS 2022-005351.3.1.4 

Fullmakt att företräda kommunen inför hyres- och 
arrendenämnd  

Kommunstyrelsens  beslut  
Ge fullmakt åt förvaltningschef Anders Waldau, Lokalförsörjningsförvaltningen 
eller den han i sitt ställe vid ett eller flera tillfällen förordnar att väcka, utföra, 
fullfölja och bevaka kommunens talan inför hyres- och arrendenämnden för 
tiden intill 2023 års utgång. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

  

 
 

  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 10(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

§ 370 Dnr KS 2022-005331.2.3.2 

Undertecknande av handlingar för delegation för  
upptagande av lån m.m.  

Kommunstyrelsens  beslut  
Bemyndiga ekonomichef Magnus Widén, finanschef Susanne Bladh, budgetchef 
Roger Cardell, finanssekreterare Carina Andell, att två i förening underteckna 
handlingar för upptagande av lån m.m. som är beslutade med stöd av delegering 
i enlighet med Kommunfullmäktiges beslut den 19 juni 2019, § 126, ”Riktlinjer 
för finansverksamheten Borås Stad” för tiden intill 2023 års utgång. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

 
 

 
 

  
  

 

  
 

 
 

 
 

  
 

 
 

 
 

 
 

 

 
  

 
 

   
 

  
  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 11(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

§ 371 Dnr KS 2022-003511.2.2.25 

Revidering av ägardirektiv för I ndustribyggnader i  
Borås AB  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Fastställa reviderat ägardirektiv för Industribyggnader i Borås AB. 

Protokollsanteckning  
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning  av ärendet  
Borås Stadshus AB, som berett ärendet, har i skrivelse föreslagit 
Kommunstyrelsen att föreslå Kommunfullmäktige att fastställa reviderat 
ägardirektiv för Industribyggnader AB och därvid framfört följande. 
Styrelsen för Industribyggnader i Borås AB har, vid ägardialoger, fört fram en 
önskan om att gränsen för fastighetsinköp i ägardirektivet ska justeras upp från 
dagens nivå med anledning av att fastighetspriserna stigit kraftigt den senaste 
tiden och att det därför är svårt att hitta industrifastigheter inom nuvarande 
beloppsgräns. Borås Stadshus AB har framfört att en sådan begärd ändring av 
ägardirektivet får framstå som rimlig med hänsyn tagen till den förändrade 
prisbilden. 

Vid årsstämmorna i mars månad 2022 fastställdes reviderade ägardirektiv för 
Gemensamt ägardirektiv för Borås Stads bolag. Därutöver fastställdes 
reviderade ägardirektiv för ett antal av Borås Stads bolag. I förevarande ärende 
avser förslaget till revidering ägardirektivet för Industribyggnader i Borås AB. 
Förändringsförslaget vad gäller ägardirektivet för Industribyggnader i Borås AB 
skulle ha varit med i handlingarna till kommunfullmäktiges sammanträde i mars 
2022, men av någon anledning föll det bort, varför ett nytt ärende om 
revidering av ägardirektiv förs upp för fullmäktiges beslut om fastställelse. 
Förändringsförslaget avser beloppsgränser för underställningsplikt till 
Kommunfullmäktige i ärenden vid förvärv och försäljning av fastigheter med 
en höjning från 15 mkr till 25 mnkr per tillfälle eller överstigande från 30 till 50 
mnkr per år. 

Under rubriken 4, Underställningsplikt ägardirektivet, föreslås att 
Kommunfullmäktige ska beredas möjlighet att ta ställning, innan beslut i ärende 
fattas avseende 
- förvärv och försäljning av fastigheter för mer än 15 25 mnkr per tillfälle 

eller överstigande 30 50 mnkr per år. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2022-003511.2.2.25


 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

 

   
   
  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 12(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

Bolagets ledning har blivit informerad om innehållet i förslaget och har därvid 
getts tillfälle att lägga fram eventuella synpunkter på förslagen. 

Beslutsunderlag  
1. Borås Stadshus AB’s skrivelse 
2. IBAB Ägardirektiv - spårbara ändringar 
3. IBAB Ägardirektiv 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

 

 

 
 

 
 

  
 

  
 

  
 

 
 

  
 

  
  

 

 
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 13(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

§ 372 Dnr KS 2022-006033.1.2.2 

Försäljning av ca  25 000  kvm av Viared 5:1, kvarteret  
Vindtrycket, utmed Segloravägen i  Viared  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Kommunen säljer ca 25 000 m2 av fastigheten Viared 5:1 för 15 000 000 
kronor till CH Square Fastighet Två AB. 

Sammanfattning  av ärendet  
Ett köpeavtal har upprättats med CH Square Fastighet Två AB, om försäljning 
av ca 25 000 m2 av fastigheten Viared 5:1, utmed Segloravägen i Viared. 
Kommunen sålde 2021 ett område utmed Segloravägen i Viared till CH Square 
Fastighet Två AB i syfte att uppföra lokaler åt logistikföretaget DFDS. Det 
köpeavtal som låg till grund för överlåtelsen innefattade en option om att 
köparen ska förvärva ytterligare mark i anslutning till området för byggnation av 
DFDS etapp 2, förutsatt att området planlades för industriändamål. Denna 
detaljplan har nu antagits och fått laga kraft och optionen verkställs härmed i 
och med att kommunen överlåter ytterligare ca 25 000 m2 för en köpeskilling 
om 15 000 000 kronor. 

Överlåtelsen villkoras av att köparen senast 2023-05-31 påbörjar byggnation på 
området. Köpeavtalet omfattar, utöver marköverlåtelsen, även en 
servitutsrättighet till förmån för kommunen att passera över det överlåtna 
området för att nå den kommunägda marken söder om området via befintlig 
tillfart från Segloravägen. Kommunen terrasserar marken inför tillträdesdagen 
samt utför de kompensationsåtgärder som detaljplanen föreskriver. 

Beslutsunderlag  
1. Köpeavtal 
2. Översiktskarta 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

    

 
    

 
  

  
  

 
  

  
 

 
  

  
 

  

   
 

   
  

 
 

 
 

  

  
  

 
 

 
 

 
  

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 14(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

§ 373 Dnr KS 2021-009602.6.1.1 

Anslagsframställan Kristinegränd vård- och 
omsorgsboende  

Kommunstyrelsens  beslut  
Godkänna Lokalförsörjningsnämndens anslagsframställan om anslag på 
190 000 000 kronor avseende nybyggnad av Kristinegränd vård- och 
omsorgsboende, Kristinegränd 7, Gerumsberget 1, under förutsättning att 
Vård- och äldrenämnden tillstyrker förslaget. 

Sammanfattning  av ärendet  
Vård- och äldrenämnden har i lokalresursplaneringen framställt sitt behov till 
Lokalförsörjningsnämnden om ett nytt vård- och omsorgsboende. 
Lokaliseringen har av Lokalförsörjningsförvaltningen gjorts till en tomt på 
Kristineberg där detaljplanen vann laga kraft 2021-03-25. Projektet finns med i 
Borås Stads investeringsbudget 2022 med en projektbudget om 190 000 000 
kronor. 

I Borås finns idag en brist på vård- och omsorgsplatser och befolknings-
prognosen visar på en ökad befolkning inom denna ålderskategori. Boendet 
består av 73 lägenheter fördelade i en byggnad i fyra våningsplan. Varje 
lägenhet är 35 m² och utformade så man kan ha tvättmaskin i varje lägenhet, 
och kommer även att vara utrustade för taklift. På varje plan finns två 
avdelningar med ca 10 lägenheter och varje avdelning har gemensamt kök och 
matsal. Det finns möjlighet till uteplatser på varje plan i form av balkong, samt 
vinterträdgård på plan 4. På detta plan finns även matsal och ett större rum där 
boende kan samlas vid högtider. Boendet har eget tillagningskök. 

Byggnaden omfamnar en innergård med grönska och en slinga för promenad. 
Närhet till vatten i form av en fontän kommer att finnas på gården. Totala BRA 
för boendet är 7796 m², och 8269 m2 BTA, samt uteförråd 17 m2 och växthus 
32 m2. Vårdboendet kommer att ha 600 m2 solceller på taket. Byggnaden 
kommer att förberedas för P-märkning. Redovisa alltid om solenergi ingår i 
projektet eller inte. Även P-märkning, tillgänglighet samt information om 
Lokalprogrammet ska redovisas. I Borås finns idag en brist på vård- och 
omsorgsplatser och befolkningsprognosen visar på en ökad befolkning inom 
denna ålderskategori. Boendet tillför ett nettotillskott av vård- och omsorgs-
platser och kräver ingen evakuering. 

Byggstart inkl. rivning av befintlig förskole byggnad 2023-03-01 med preliminär 
inflyttning januari 2025. Projektets budget är baserad på inkomna anbud till 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

   
    

 
 

Sida 
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 15(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

190 000 000 kronor. Årskostnaden för Lokalförsörjningsnämnden beräknas till 
10 808 317 kronor och hyresintäkten beräknas bli 14 004 204 kronor. 

Beslutsunderlag  
1. Lokalförsörjningsnämndens beslut, anslagsframställan, investeringskalkyl 

och ritningar, 2022-08-23 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 16(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

§ 374 Dnr KS 2022-006893.7.2.25 

Taxa för vård och omsorg om äldre  och personer m ed  
funktionsnedsättning  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Godkänna ändrad Taxa för vård och omsorg om äldre och personer med 
funktionsnedsättning att gälla from 2022-08-01. 

Sammanfattning  av ärendet  
I och med regeringens vårändringsbudget för 2022 och höjt bostadstillägg för 
pensionärer ändras även minimibeloppet för fastställande av avgifter enligt 
socialtjänstlagen från och med 2022-08-01. Höjningen av bostadstillägget för 
pensionärer innebär att kommunen i vissa fall skulle kunna ta ut en 
motsvarande högre avgift av den enskilde för avgiftsbelagda insatser enligt 
socialtjänstlagen. För att motverka en sådan negativ konsekvens höjs det 
minimibelopp som används för att fastställa avgifter för insatser enligt 
socialtjänstlagen. I och med denna lagändring som träder i kraft behöver även 
Borås Stads Taxa för vård och omsorg om äldre personer med 
funktionsnedsättning justeras. Vård- och äldrenämnden och Sociala 
omsorgsnämnden har båda beslutat att föreslå den här ändringen av taxan. 

Beslutsunderlag  
1. Vård- och äldrenämndens beslut 2022-08-30, Sociala omsorgsnämndens 

beslut 2022-08-29 
2. Taxa för vård och omsorg om äldre och personer med 

funktionsnedsättning 202208 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

https://2022-006893.7.2.25
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 17(24) 
Sammanträdesdatum 
2022-10-03 

Kommunstyrelsen 

§ 375 Dnr KS 2022-006003.3.3.0 

Återvinningstaxa  - Kommunalt avfall  2023  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Att återvinningstaxan för kommunalt avfall höjs med i genomsnitt med 8 % 
från och med 1 januari 2023. 

Sammanfattning  av ärendet  
Borås Energi och Miljö AB har beslutat att för 2023 föreslå att 
återvinningstaxan kommunalt avfall höjs med i genomsnitt 8 % från och med 1 
januari 2023. Bolaget ansöker om Kommunfullmäktiges godkännande. 
Orsak till höjningen av taxan är att det nu är en hög inflation som påverkar 
kostnaderna för varor och tjänster. Ett exempel som bolaget ger är att 
inköpspriser på grund av höjda råvarupriser för påsar kommer att stiga med 
ytterligare 15-20 %. Högre räntor och ökade drivmedelskostnader kommer att 
påverka driftskostnaderna negativt. Dessutom har regeringens beslut om 
ersättning för insamlat förpackningsmaterial försenats. Bolaget arbetar 
kontinuerligt med att minska kostnader, bland annat pågår ett arbete med att se 
över möjligheten att effektivisera nyttjandegraden av personal och fordons-
flotta. 

Verksamheten för kommunalt avfall ska över tid gå plus minus noll 
resultatmässigt och verksamheten ska finansieras helt via återvinningstaxan. 
Kommunstyrelsen bedömer att den föreslagna prisjusteringen är rimlig för 
2023, men uppmanar bolaget att även fortsatt titta på vilka effektiviseringar 
som är möjliga för kommande år. 

Beslutsunderlag  
1. Inkommen skrivelse Borås Energi och Miljö AB, 2022-06-30 
2. Styrelseprotokoll Borås Energi och Miljö AB, 2022-06-22 
3. Återvinningstaxan 2023 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 376 Dnr KS 2022-005313.1.1.1 

Yttrande över planbesked för del av Norrmalm 1:1 och 
Blåvalen 10  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att förtätning i området stämmer med 
översiktsplanens intentioner och att positivt planbesked är möjligt för Blåvalen 
10 men att området behöver studeras i ett planprogram. Markanvisning för del 
av Norrmalm 1:1 (Dnr 2022-00530) avslås med hänvisning till höga natur-och 
rekreationsvärden. 

Planprogrammet bör omfatta dagvattenhantering, gestaltningsfrågor avseende 
Norrmalms kulturhistoria samt utvecklingen av Sagavallen som stadsdelspark 
och kopplingen till stadsutvecklingen i Knallelandområdet. Även gatunätet och 
eventuella åtgärder på infrastrukturen behöver utredas. 

Sammanfattning  av ärendet  
Planansökan och tillhörande markanvisning innebär två nya flerbostadshus i 
området kring Sagavallen på Norrmalm, varav ett hus ligger på kommunägd 
mark. Förtätningen inom Norrmalm överensstämmer med översiktsplanens 
intentioner vilket är positivt på Blåvalen 10. 

Sökande begär även markanvisning på Norrmalm 1:1 som är en grön kulle 
söder om Kråkekärrsgatan. I ett tätt bebyggt område bidrar sådan natur till 
rekreation och ekosystemtjänster. I dagsläget är kullen utpekad i gällande 
grönområdesplan som en viktig spridningskorridor för djur och insekter. 
Kullens klassning i grönområdesplanen är II, vilket innebär ” Mycket viktiga 
grönområden som är oersättliga på lokal nivå”. Dessutom är området en del av 
grönytorna kring Sagavallen som på sikt kommer att bilda en ny stadsdelspark i 
Norrmalm. Därför bör markanvisning på denna del av Norrmalm 1:1 avslås 
med hänvisning till naturvärdet och rekreationsanvändning. 

Förutom det inskickade förslaget finns ansökningar om planbesked på Marsken 
1, 2, 3 och del av 10 samt 11, beviljat planbesked för studentbostäder öster om 
Sagavallen (Norrmalm 1:1), samt pågående byggnationen på Knapen 1 och 2. 
Att ta fram dessa planer separat var för sig kan leda till frimärksplanering vilket 
kan försvåra en mer sammanhållen utveckling av området. I ett planprogram 
kan översiktliga målbilder för Norrmalm tas fram samt förutsättningar studeras 
för stadsdelens fortsatta utveckling. 

Enligt riktlinjerna i den gällande översiktsplanen ska grönområden med klass II 
värnas gentemot åtgärder som påverkar negativt. Kullen utgör också enda 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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kvarvarande spridningskorridor i området efter del av  att skogsparti på 
fastigheterna Knapen 1 och 2 har bebyggts. Spridningskorridoren utgör en 
viktig länk för djur och insekter i stadsmiljön och är viktig för den biologiska 
mångfalden. Exploateringen av kullen bedöms därför som olämplig. Kullen 
med blandskog och vackert bergsparti och markvegetation utgör betydelsefullt 
inslag i stadsdelen. 

Stadsdelen har idag höga rekreationsvärden i form av Sagavallen. Detta bör 
beaktas i framtida planarbete, då utvecklingen av området kan medföra större 
tryck på grön infrastruktur. Sagavallen och de omgivande grönytorna kommer 
på sikt att bilda en ny stadsdelspark i Norrmalm. I och med den planerade 
förtätningen av stadsdelen, är parken nödvändig som en plats för rekreation, 
spontanidrott och ekosystemtjänster. Utvecklingen av Sagavallen kommer även 
att främja stadsutvecklingen i Knallelandområdet. Exploatering av närliggande 
fastigheter kan bidra till finansieringen av eventuell utveckling av 
Sagavallsområdet. 

Det befintliga gatunätet dimensionerades huvudsakligen för småhusbebyggelse. 
Den ökade exploateringen medför att nya trafiklösningar måste tas fram, vilket 
är lämpligt att undersöka i en trafikplan/planprogram. Exploatering av 
närliggande fastigheter kan bidra till finansieringen av nya trafikåtgärder. Gator 
som är aktuella för medfinansiering: Folkungagatan, Stenkilsgatan, Kråkekärrs-
gatan, Sagagatan och Hornsgatan. För att ta höjd för eventuella översvämningar 
ska dagvattenhantering i området undersökas i ett större sammanhang. I och 
med att ny bebyggelse tar i anspråk gröna ytor minskar markens infiltrations-
förmåga vilket ökar risken för översvämningar. 

Den nya bebyggelsen är högre än omgivande bebyggelse och marken mellan 
byggnad och gata kommer till stor del att bestå av parkeringar. En grön 
förgårdsmark mellan hus och gata är en del av Norrmalms karaktär. De 
befintliga byggnaderna ligger något indragna från gatulinjen och är 
terränganpassade, vilket är karakteristiskt för området. Dessa egenskaper bör 
beaktas i den nya bebyggelsens utformning. 

Bedömningen är att förtätning i området stämmer med översiktsplanens 
intentioner och att positivt planbesked är möjligt men att området behöver 
studeras i ett planprogram. Planprogrammet bör omfatta frågor om 
dagvattenhantering, gestaltning och omhändertagande av Norrmalms 
kulturhistoria samt hur utvecklingen av Sagavallen som stadsdelspark också kan 
främja stadsutvecklingen i Knallelandområdet och kopplingen dit. Även 
gatunätet och eventuella åtgärder behöver utredas. Exploatering av närliggande 
fastigheter kan bidra till finansiering av trafikåtgärder och utveckling av 
park/rekreationsytor. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Beslutsunderlag  
1. Ansökan Blåvalen 10, 2022-06-15 
2. Planansökan 2022-06-15 
3. Ansökan om direktanvisning, 2022-06-15 
4. Bilaga översiktskarta över aktuella planbesked kring Sagavallen, 2022-09-09 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 377 Dnr KS 2020-001473.1.1.2 

Yttrande över planbesked för Norrmalm, kv.  Marsken 1,  
2, 3 och del av 10  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att förtätning i området stämmer med 
översiktsplanens intentioner och att positivt planbesked är möjligt för Marsken 
1, 2, 3 och del av 10 men att området behöver studeras i ett planprogram. 
Planprogrammet bör omfatta dagvattenhantering, gestaltningsfrågor avseende 
Norrmalms kulturhistoria samt utvecklingen av Sagavallen som stadsdelspark 
och kopplingen till stadsutvecklingen i Knallelandområdet. Även gatunätet och 
eventuella åtgärder på infrastrukturen behöver utredas. 

Sammanfattning  av ärendet  
Planansökan innebär två nya flerbostadshus i området kring Sagavallen på 
Norrmalm och överensstämmer med översiktsplanens intentioner. Området 
ligger i direkt anslutning till Knapen 1 och 2 där byggnation av tre 
flerbostadshus pågår. Ansökan överensstämmer med kringliggande exploatering 
och planläggning bör lämpligast ske med närliggande planansökan för Marsken 
11 som också är aktuell för beslut. 

Förutom det inskickade förslaget finns ansökningar om planbesked på Marsken 
11, Blåvalen 10 och beviljat planbesked för studentbostäder öster om 
Sagavallen (Norrmalm 1:1), samt pågående byggnationen på Knapen 1 och 2. 
Att ta fram dessa planer separat var för sig kan leda till frimärksplanering vilket 
kan försvåra en mer sammanhållen utveckling av området. I ett planprogram 
kan översiktliga målbilder för Norrmalm tas fram samt förutsättningar studeras 
för stadsdelens fortsatta utveckling. 

Stadsdelen har idag höga rekreationsvärden i form av Sagavallen. Detta bör 
beaktas i framtida planarbete, då utvecklingen av området kan medföra större 
tryck på grön infrastruktur. Sagavallen och de omgivande grönytorna kommer 
på sikt att bilda en ny stadsdelspark i Norrmalm. I och med den planerade 
förtätningen av stadsdelen, är parken nödvändig som en plats för rekreation, 
spontanidrott och ekosystemtjänster. Utvecklingen av Sagavallen kommer även 
att främja stadsutvecklingen i Knallelandområdet. Exploatering av närliggande 
fastigheter kan bidra till finansieringen av eventuell utveckling av Sagavalls-
området. Till de grönytorna hör en grön kulle söder om Kråkekärrsgatan. I 
dagsläget är kullen utpekad i gällande grönområdesplan som en viktig 
spridningskorridor för djur och insekter. Kullens klassning i 
grönområdesplanen är II, vilket innebär ” Mycket viktiga grönområden som är 
oersättliga på lokal nivå”. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Det befintliga gatunätet dimensionerades huvudsakligen för småhusbebyggelse. 
Den ökade exploateringen medför att nya trafiklösningar måste tas fram, vilket 
är lämpligt att undersöka i en trafikplan/planprogram. Exploatering av 
närliggande fastigheter kan bidra till finansieringen av nya trafikåtgärder. Gator 
som är aktuella för medfinansiering: Folkungagatan, Stenkilsgatan, 
Kråkekärrsgatan, Sagagatan och Hornsgatan. 

För att ta höjd för eventuella översvämningar ska dagvattenhantering i området 
undersökas i ett större sammanhang. I och med att ny bebyggelse tar i anspråk 
gröna ytor minskar markens infiltrationsförmåga vilket ökar risken för 
översvämningar. Den nya bebyggelsen är högre än omgivande bebyggelse och 
marken mellan byggnad och gata kommer till stor del att bestå av parkeringar. 
En grön förgårdsmark mellan hus och gata är en del av Norrmalms karaktär. 
De befintliga byggnaderna ligger något indragna från gatulinjen och är 
terränganpassade, vilket är karakteristiskt för området. Dessa egenskaper bör 
beaktas i den nya bebyggelsens utformning. 

Bedömningen är att förtätning i området stämmer med översiktsplanens 
intentioner och att positivt planbesked är möjligt men att området behöver 
studeras i ett planprogram. Planprogrammet bör omfatta frågor om 
dagvattenhantering, gestaltning och omhändertagande av Norrmalms 
kulturhistoria samt hur utvecklingen av Sagavallen som stadsdelspark också kan 
främja stadsutvecklingen i Knallelandområdet och kopplingen dit. Även 
gatunätet och eventuella åtgärder behöver utredas. Exploatering av närliggande 
fastigheter kan bidra till finansiering av trafikåtgärder och utveckling av 
park/rekreationsytor. 

Beslutsunderlag  
1. Begäran om planändring – Kv Marksen 1,2,3 och del av 10, 2020-02-04 
2. Bilaga översiktskarta över aktuella planbesked kring Sagavallen, 2022-09-09 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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§ 378 Dnr KS 2022-005293.1.1.1 

Yttrande över planbesked för Norrmalm,  Marsken 11  

Kommunstyrelsens  beslut  
Kommunstyrelsen beslutar att förtätning i området stämmer med 
översiktsplanens intentioner och att positivt planbesked är möjligt för Marsken 
11 men att området behöver studeras i ett planprogram. 

Planprogrammet bör omfatta dagvattenhantering, gestaltningsfrågor avseende 
Norrmalms kulturhistoria samt utvecklingen av Sagavallen som stadsdelspark 
och kopplingen till stadsutvecklingen i Knallelandområdet. Även gatunätet och 
eventuella åtgärder på infrastrukturen behöver utredas. 

Sammanfattning  av ärendet  
Planansökan på Marsken 11 innebär ett nytt flerbostadshus i området kring 
Sagavallen på Norrmalm och överensstämmer med översiktsplanens 
intentioner. Ansökan överensstämmer med kringliggande exploatering och 
planläggning bör lämpligast ske med närliggande planansökan för Marsken 1, 2, 
3 och del av 10 som också är aktuell för beslut. 

Förutom det inskickade förslaget finns ansökningar om planbesked på Marsken 
1, 2, 3 och del av 10, Blåvalen 10 och beviljat planbesked för studentbostäder 
öster om Sagavallen (Norrmalm 1:1), samt pågående byggnationen på Knapen 1 
och 2. Att ta fram dessa planer separat var för sig kan leda till frimärksplanering 
vilket kan försvåra en mer sammanhållen utveckling av området. I ett 
planprogram kan översiktliga målbilder för Norrmalm tas fram samt 
förutsättningar studeras för stadsdelens fortsatta utveckling. 

Stadsdelen har idag höga rekreationsvärden i form av Sagavallen. Detta bör 
beaktas i framtida planarbete, då utvecklingen av området kan medföra större 
tryck på grön infrastruktur. Sagavallen och de omgivande grönytorna kommer 
på sikt att bilda en ny stadsdelspark i Norrmalm. I och med den planerade 
förtätningen av stadsdelen, är parken nödvändig som en plats för rekreation, 
spontanidrott och ekosystemtjänster. Utvecklingen av Sagavallen kommer även 
att främja stadsutvecklingen i Knallelandområdet. Exploatering av närliggande 
fastigheter kan bidra till finansieringen av eventuell utveckling av Sagavalls-
området. Till de gröna ytorna hör en grön kulle söder om Kråkekärrsgatan. I 
dagsläget är kullen utpekad i gällande grönområdesplan som en viktig 
spridningskorridor för djur och insekter. Kullens klassning i 
grönområdesplanen är II, vilket innebär ” Mycket viktiga grönområden som är 
oersättliga på lokal nivå”. 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 



 

 

 
 

 
 

 
 
 

  
 

 
  

     

 

 
 

 
  

 
 

 
  

 
 

 
  

 
  

 
  

  
 

 
 

 
 

 

  

 

1. Planansökan Marsken 11, 2022-06-14  
2. Ansökan Marsken 11, 2022-06-14  
3. Bilaga översiktskarta över aktuella planbesked kring Sagavallen, 2022-09-09  
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Det befintliga gatunätet dimensionerades huvudsakligen för småhusbebyggelse. 
Den ökade exploateringen medför att nya trafiklösningar måste tas fram, vilket 
är lämpligt att undersöka i en trafikplan/planprogram. Exploatering av 
närliggande fastigheter kan bidra till finansieringen av nya trafikåtgärder. Gator 
som är aktuella för medfinansiering: Folkungagatan, Stenkilsgatan, 
Kråkekärrsgatan, Sagagatan och Hornsgatan. 

För att ta höjd för eventuella översvämningar ska dagvattenhantering i området 
undersökas i ett större sammanhang. I och med att ny bebyggelse tar i anspråk 
gröna ytor minskar markens infiltrationsförmåga vilket ökar risken för 
översvämningar. 

Den nya bebyggelsen är högre än omgivande bebyggelse och marken mellan 
byggnad och gata kommer till stor del att bestå av parkeringar. En grön 
förgårdsmark mellan hus och gata är en del av Norrmalms karaktär. De 
befintliga byggnaderna ligger något indragna från gatulinjen och är 
terränganpassade, vilket är karakteristiskt för området. Dessa egenskaper bör 
beaktas i den nya bebyggelsens utformning. 

Bedömningen är att förtätning i området stämmer med översiktsplanens 
intentioner och att positivt planbesked är möjligt men att området behöver 
studeras i ett planprogram. Planprogrammet bör omfatta frågor om 
dagvattenhantering, gestaltning och omhändertagande av Norrmalms 
kulturhistoria samt hur utvecklingen av Sagavallen som stadsdelspark också kan 
främja stadsutvecklingen i Knallelandområdet och kopplingen dit. Även 
gatunätet och eventuella åtgärder behöver utredas. Exploatering av närliggande 
fastigheter kan bidra till finansiering av trafikåtgärder och utveckling av 
park/rekreationsytor. 

Beslutsunderlag  

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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